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PROTOKÓŁ Nr 8/W/2022 
ze wspólnego posiedzenia 

- Komisji Rewizyjnej,  

- Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej, 

- Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 25 listopada 2022 roku 
 

Posiedzenie odbyło się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Bielsku Podlaskim, 

ul. Mickiewicza 46.  

Czas trwania posiedzenia: godz. 900 – 1040. 

Uzgodniony przez przewodniczących poszczególnych komisji prowadzący posiedzenie: radny 

ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI – Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw Społecznych. 

Zawiadomienie o posiedzeniu połączonych komisji stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

Obecni radni:                                              

1. Członkowie Komisji Rewizyjnej 

- GAŁUSZEWSKI Walenty (Przewodniczący) 

- KOWALCZUK Jan 

- KRUK Alina 

- MISIUK Albin   

- ONACIK Jerzy 

Lista obecności radnych – członków komisji stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu.  

 

2. Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

- BOROWSKI Andrzej (Przewodniczący) 

- CAR Mikołaj 

- CHILKIEWICZ Jerzy 

- KIRYLUK Mikołaj 

- PAC Jerzy 

- TKACZUK Lucyna 

 

Lista obecności radnych – członków komisji stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu.  

 

3. Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

- TYMIŃSKI Anatol Grzegorz (Przewodniczący) 

- BAJENA Jerzy 

- KORSZAK Alina 

- ONACIK Jerzy 

- PAC Jerzy 

Listy obecności radnych – członków komisji stanowi Załącznik Nr 4 do protokołu.  

Obecne osoby zaproszone: 

- Wójt Gminy – RAISA RAJECKA 

- Zastępca Wójta Gminy – ANATOL FILIPIUK 

- Skarbnik Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA 

- Przewodniczący Rady Gminy – STANISŁAW OLSZEWSKI 
 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu Nr 7/W/2022 ze wspólnego posiedzenia Komisji z dnia 
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25 października 2022 r. 

4. Zaopiniowanie materiałów na XLIII Sesję Rady Gminy, zwołaną na dzień 30 listopada 

2022 roku: 

a) Powzięcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok; 

b) Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu 

w Bielsku Podlaskim na dofinansowanie zadań z zakresu publicznego transportu 

zbiorowego; 

c) Powzięcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od środków 

transportowych; 

d) Powzięcie uchwały w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości; 

e) Powzięcie uchwały w sprawie przyjęcia rocznego Programu współpracy Gminy 

Bielsk Podlaski z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2023 rok; 

f) Powzięcie uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, 

uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, 

młodzieży, uczniów do szkół i placówek edukacyjnych; 

g) Powzięcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski /Rajsk/; 

h) Powzięcie uchwały w sprawie zamiany nieruchomości gruntowych /Plutycze/; 

i) Powzięcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXV/276/2022 Rady Gminy 

Bielsk Podlaski z dnia 28 lutego 2022 r. w sprawie wieloletniego programu 

gospodarowania zasobem mieszkaniowym gminy oraz zasad wynajmowania lokali 

wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy; 

j) Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia upoważnienia do prowadzenia postępowań                     

w sprawach dotyczących wypłaty dodatku dla podmiotów wrażliwych; 

k) Informacja na temat oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych Rady 

Gminy Bielsk Podlaski, pracowników Urzędu Gminy Bielsk Podlaski oraz 

kierowników jednostek organizacyjnych gminy  za 2021 rok. 

5. Zaopiniowanie projektu budżetu Gminy Bielsk Podlaski na 2023 rok. 

6. Sprawy bieżące. 

7. Zamknięcie posiedzenia. 
   

Do pkt 1)  
Prowadzący posiedzenie radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI otworzył wspólne 

posiedzenie komisji, przywitał wszystkich obecnych. Przypomniał klauzulę dotyczącą 

rozporządzenia o ochronie danych osobowych w skrócie zwanym RODO wskazującym na 

ochronę danych osobowych osób fizycznych.  

 

Do pkt 2)  
Prowadzący posiedzenie przedstawił proponowany porządek posiedzenia połączonych komisji. 

Porządek posiedzenia został przyjęty bez uwag i dodatkowych propozycji. 

 

Do pkt 3)  
Do protokołu Nr 7/W/2022 ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Bielsk Podlaski z 

dnia 25 października 2022 r. nie zgłoszono uwag.        

Protokół został  przyjęty w głosowaniu jawnym jednogłośnie przez członków Komisji. 

 

Do pkt 4a)  
Wniosek Wójta Gminy w sprawie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 

rok, stanowi Załącznik Nr 5 do protokołu. Pismem Wójta Gminy z dnia 23 listopada 2022 r. do 
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projektu uchwały wprowadzono autopoprawkę w zakresie zmiany w planie  dochodów i wydat-

ków rachunku dochodów własnych. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. Wniosek uzyskał akceptację członków poszczególnych komisji.  

 

Do pkt 4b) 
Wniosek Wójta Gminy dotyczący projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Bielskiemu w Bielsku Podlaskim na dofinansowanie zadań z zakresu publicznego transportu 

zbiorowego, stanowi Załącznik Nr 6 do protokołu. Załączony projekt uchwały dotyczy 

organizacji publicznego transportu zbiorowego na terenie powiatu bielskiego na liniach 

komunikacyjnych: Bielsk Podlaski – Parcewo – Spiczki – Orla – Krywiatycze. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. Wniosek uzyskał akceptację członków poszczególnych komisji.  
 

Do pkt 4c) 
Wniosek Wójta Gminy w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych, stanowi 

Załącznik Nr 7 do protokołu.  

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Wniosek uzyskał akceptację członków 

poszczególnych komisji.  

 

Do pkt 4d) 
Wniosek Wójta Gminy w sprawie projektu uchwały w sprawie zwolnienia z podatku od 

nieruchomości, stanowi Załącznik Nr 8 do protokołu. Projekt uchwały dotyczy zwolnienia z 

podatku od nieruchomości dla budynków lub ich części oraz gruntów zajętych wyłącznie na 

prowadzenie statutowej działalności w zakresie ochrony przeciwpożarowej. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. Projekt uchwały uzyskał akceptację poszczególnych komisji.  

 

Do pkt 4e) 
Wniosek Wójta Gminy w sprawie przyjęcia rocznego Programu współpracy Gminy Bielsk 

Podlaski z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na 2023 rok, stanowi Załącznik Nr 9 do protokołu. 

Uwag i pytań nie zgłoszono. Projekt uchwały uzyskał akceptację poszczególnych komisji.  

 

Do pkt 4f) 
Wniosek Wójta Gminy w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej 

przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów do szkół i 

placówek edukacyjnych, stanowi Załącznik Nr 10 do protokołu. 

Uwag i pytań nie zgłoszono. Projekt uchwały uzyskał akceptację poszczególnych komisji.  

 

Do pkt 4g) 
Wniosek Wójta Gminy w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Bielsk Podlaski /Rajsk/, stanowi Załącznik Nr 11 do protokołu. 

Prowadzący posiedzenie ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI przypomniał, że na jednym z 

poprzednich posiedzeń komisji, radna ALINA KORSZAK zasugerowała zorganizowanie 

spotkania z Kołem Gospodyń Wiejskich w Rajsku w sprawie ewentualnego zagospodarowania 

budynku byłej szkoły na potrzeby KGW. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA: 

- Poinformowała, że podczas spotkania, Przewodnicząca Koła Gospodyń Wiejskich w Rajsku 

nie wyraziła zainteresowania zagospodarowaniem tego budynku, ponieważ KGW nie stać na 

takie przedsięwzięcie i nie ma co tego żadnych planów. Zgodnie z przedłożonym wnioskiem 

wartość nieruchomości zgodnie z wykonaną wyceną rzeczoznawcy majątkowego wynosi 

453.995 zł. Informując o tym, zwróciła się do radnych o dyskusję w kwestii ustalenia ceny 

wywoławczej do przetargu.  
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Podczas dyskusji wskazano argumenty przemawiające za podwyższeniem ceny nieruchomości: 

- Cenę do przetargu należy ustalić w wyższej kwocie biorąc pod uwagę fakt, iż jest to 

nieruchomość zabudowana budynkiem. Radni podali przykłady cen niezabudowanych 

nieruchomości na terenie gminy . 

- Cena powinna uwzględniać panującą inflację, można liczyć na zainteresowanie inwestorów. 

Po zakończeniu dyskusji poddano pod głosowanie propozycję podniesienia ceny za 

przedstawioną we wniosku nieruchomość do kwoty 600 tys. złotych. 

W głosowaniu jawnym większością głosów członkowie poszczególnych komisji pozytywnie 

zaopiniowali przedstawioną propozycję. Jeden członek Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

wstrzymał się od głosu. 

Innych uwag i pytań nie zgłoszono. Projekt uchwały uzyskał akceptację poszczególnych komisji.  

 

Do pkt 4h) 
Wniosek Wójta Gminy w sprawie zamiany nieruchomości gruntowych, stanowi Załącznik Nr 12 do 

protokołu. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA wyjaśniła, że podjęcie uchwały w tej sprawie jest niezbędne do 

uporządkowania stanu własności gruntów, przez które prowadzi droga, ponieważ asfalt został 

wylany na gruntach prywatnych. Do zamiany potrzebna jest zgoda właścicieli. Koszty podziału 

oraz zawarcia aktu notarialnego ponosi gmina. 

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zwrócił uwagę na występowanie podobnych 

przypadków również w innych miejscowościach, np. ułożenie linii wodociągowej na gruntach 

prywatnych.  

Uwag i pytań nie zgłoszono. Projekt uchwały uzyskał akceptację poszczególnych komisji.  

 

Do pkt 4i) 
Wniosek Wójta Gminy w sprawie zmiany uchwały nr XXXV/276/2022 Rady Gminy Bielsk 

Podlaski z dnia 28 lutego 2022 r. w sprawie wieloletniego programu gospodarowania zasobem 

mieszkaniowym gminy oraz zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego 

zasobu gminy, stanowi Załącznik Nr 13 do protokołu. 

Uwag i pytań nie zgłoszono. Projekt uchwały uzyskał akceptację poszczególnych komisji.  

 

Do pkt 4j) 
Wniosek Wójta Gminy w sprawie udzielenia upoważnienia do prowadzenia postępowań                     

w sprawach dotyczących wypłaty dodatku dla podmiotów wrażliwych, stanowi Załącznik Nr 14 

do protokołu. 

Uwag i pytań nie zgłoszono. Projekt uchwały uzyskał akceptację poszczególnych komisji.  

 

Do pkt 4k) 
Informacja na temat oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych Rady Gminy Bielsk 

Podlaski, pracowników Urzędu Gminy Bielsk Podlaski oraz kierowników jednostek 

organizacyjnych gminy  za 2021 rok, stanowi Załącznik Nr 15 do protokołu. 

 Zwrócono uwagę na zaniżone wartości nieruchomości wykazywanych w oświadczeniach 

majątkowych, co stwierdził Urząd Skarbowy, który w swojej analizie w kilku przypadkach 

wykazał, że wartość nieruchomości odbiega od cen rynkowych.  
 

Do pkt 5) 
Zaopiniowanie projektu budżetu Gminy Bielsk Podlaski na 2023 rok. 

Zgodnie z procedurą uchwalania budżetu gminy, projekt budżetu na kolejny rok wymaga 

zaopiniowania przez Komisje Rady Gminy.  

Wójt Gminy RAISA RAJECKA zwróciła uwagę, że jest coraz więcej tematów wspólnych dla 

rządu i samorządów, czego konsekwencją jest zwiększona liczba zadań do realizacji.  
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Poinformowała o zaleceniach dotyczących wprowadzenia przez samorządy oszczędności w 

zużyciu energii elektrycznej. Cel do osiągnięcia – to zmniejszenie do marca 2023 roku zużycia 

energii o 10% (poza oświetleniem ulicznym) w stosunku do zużycia energii w latach 2018 i 

2019. Poruszyła temat dotyczący oszczędności energii elektrycznej podczas korzystania ze 

świetlic wiejskich. Sołtysom wstępnie przekazano informację oraz prośbę o rozważenie 

wprowadzenia takich oszczędności m.in. poprzez ograniczenie korzystania ze świetlic tylko dla 

mieszkańców sołectwa lub ich rodzin. Pani Wójt poinformowała o wprowadzonych 

ograniczeniach w Urzędzie Gminy mających na celu oszczędności w zużyciu energii. Pani Wójt 

przekazała również informację na temat programu Polski Ład. Program jest korzystny, ponieważ 

jest wymagany wkład własny  w wysokości jedynie 2%. Gmina będzie zabiegać  o większe 

środki na oczyszczalnię ścieków w Łubinie Kościelnym. Przekazała informację o wizycie 

samorządowców powiatu bielskiego w Sejmie i Senacie RP. Poinformowała o działaniach 

podjętych w sprawie dystrybucji węgla przez firmę Energo, która już sprzedaje węgiel po cenach 

preferencyjnych. Rola Urzędu Gminy sprowadzała się do zebrania informacji o zapotrzebowaniu 

mieszkańców gminy na opał. Podała cenę: 2.200 zł za 1 tonę wraz z kosztami dowozu.  

Aktualnie Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej wydaje zaświadczenia potwierdzające 

uprawnienie do takiego zakupu.  

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI poruszył temat dotyczący remontu świetlicy 

wiejskiej w Malinowie. Potwierdził słuszność inwestycji, zapytał dlaczego kwota jest niska  i 

zgłosił potrzebę uwzględnienia środków na montaż paneli fotowoltaicznych. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA wyjaśniła, że inwestycja jest rozłożona na 2 lata, stąd tak niska 

kwota. Przyznała, że zasadne jest przewidywanie w planach remontowych świetlic instalacji 

fotowoltaicznych. Przypomniała o upływającym w dniu 30 listopada br. terminie zgłaszania 

oświadczeń do PGE dot. zwiększenia limitu dostawy energii elektrycznej dla uprawnionych 

podmiotów prowadzących działalność gospodarczą..  

Innych uwag w sprawie projektu budżetu na 2023 rok nie zgłoszono. Projekt budżetu 

zaopiniowano pozytywnie w głosowaniu jawnym jednogłośnie. 

 
 

Do pkt 6) 
W sprawach bieżących: 

- Rozpatrzono wniosek mieszkańca wsi Jacewicze dotyczący utworzenia odrębnego sołectwa 

Jacewicze (aktualnie wieś należy do sołectwa Plutycze.). Zdaniem wnioskodawcy wieś jest 

zaniedbana, a sołtys Sołectwa Plutycze nie spełnia ich oczekiwań. Wniosek został poparty 

podpisami 57 mieszkańców i letników wsi Jacewicze.  

 Analizując przedstawiony wniosek radni zapoznali się z procedurą tworzenia sołectw 

określoną w ustawie o samorządzie gminnym oraz statucie Gminy Bielsk Podlaski. 

Zasugerowano, aby wnioskodawcy zaproponować spotkanie Wójta Gminy z mieszkańcami 

miejscowości Jacewicze w dogodnym dla obu stron terminie, ponieważ spotkanie proponowane 

wcześniej przez wnioskodawcę nie doszło do skutku z powodu wyjazdu służbowego Pani Wójt. 

Komisje na tym etapie nie przychyliły się do propozycji utworzenia sołectwa, podkreślając 

potrzebę podjęcia takich działań, które zwiększyłyby udział mieszkańców Jacewicz przy 

podejmowaniu decyzji w sprawach ważnych dla sołectwa z udziałem obecnego Sołtysa Sołectwa 

Plutycze. 

- Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zgłosił problem niszczenia nawierzchni dróg na 

terenie Gminy przez samochody ciężarowe przewożące ładunki o tonażu przekraczającym 

dopuszczalną ładowność (zniszczony asfalt, uszkodzone mostki na drodze między Bańkami i 

Nałogami). Dyskutowano o oddziaływaniu na środowisko niektórych firm prowadzących 

działalność produkcyjną. Radny zgłosił potrzebę wysypania porządnym kruszywem nawierzchni 

drogi gminnej żwirowej od Stołowacza do Nałóg, co poprawi sytuację w tym zakresie i pozwoli 

na przejazd ciężkich samochodów bez potrzeby przejazdu drogą asfaltową. Rozważano również 
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zastosowanie innych rozwiązań polegających na ustawieniu właściwych znaków 

ograniczających ładowność pojazdów. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA  powiedziała, że zleci sprawdzenie sytuacji na zgłoszonych 

odcinkach dróg w celu podjęcia właściwych decyzji co do utrzymania właściwego ich stanu 

technicznego. 

Dodatkowo ANATOL FILIPIUK wyjaśnił na prośbę radnych procedurę postępowań 

dotyczących środowiskowych uwarunkowań i sporządzania raportu oddziaływania na 

środowisko. 

- Dyskutowano o wywiązywaniu się przez mieszkańców z obowiązku regulowania odpłatności 

za wywóz odpadów komunalnych. Duża grupa mieszkańców złożyła „deklaracje śmieciowe” 

przy okazji ubiegania się o dodatek węglowy, potwierdzając tym samym fakt zamieszkiwania na 

posesji. 

- Na prośbę radnego JERZEGO PACA, Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK  

poinformował o aktualnie obowiązujących przepisach dotyczących wycinki drzew (zgłoszenie w 

przypadku osób fizycznych oraz decyzja na wniosek firmy). 

-  Przedyskutowano wniosek mieszkańców wsi Chraboły w sprawie  modernizacji świetlicy 

wiejskiej w tej miejscowości, ewentualnie wybudowanie nowej świetlicy lub przeniesienie jej 

siedziby do budynku apteki. Radny JERZY CHILKIEWICZ, który jest jednocześnie sołtysem 

Sołectwa Chraboły wyjaśnił, że na jednym z zebrań wiejskich młodzi mieszkańcy wsi zgłosili 

potrzebę wyposażenia aktualnej świetlicy w łazienkę. Zaproponował, aby radni przyjechali do 

Chraboł i obejrzeli świetlicę, która jakiś czas temu została wyremontowana niewielkim kosztem.  

Budynek i jego wnętrze wyglądają dobrze, chociaż pewne rzeczy nadają się do poprawienia. 

Radny podkreślił, że zawsze akceptował remonty budynków świetlic, aby poprawić warunki 

zwłaszcza tam, gdzie jest dużo działającej młodzieży. Na potrzeby Chraboł aktualna świetlica 

jest wystarczająca, a kwestia wyposażenia w  łazienkę oraz doprowadzenie bieżącej wody jest do 

rozwiązania.   

Wójt Gminy RAISA RAJECKA, odnosząc się do tego wniosku stwierdziła, że wniosek w tej 

sprawie wpłynął po dniu 30 września br., a więc po upływie terminu wyznaczonego na składanie 

wniosków do projektu budżetu na 2023 rok. Wybudowanie łazienki w budynku świetlicy jest 

możliwe, ale wymaga przedyskutowania, jak to przygotować od strony technicznej. Należy 

również rozważyć sposób dalszego remontu w zakresie naprawy fundamentu, ale po 

wcześniejszych oględzinach. Uzgodniono, że mieszkańcom Chraboł zostanie udzielona 

odpowiedź w tej sprawie. 

 

Do pkt 7) 
 W związku z wyczerpaniem porządku  o godz. 1040  posiedzenie zostało zamknięte. 

  

Protokołowała: 

Insp.  Ala Wawulska 

 

 

Podpisy obecnych członków:  

Komisji Rewizyjnej: 

1. GAŁUSZEWSKI Walenty 

(Przewodniczący) 

 

2. KOWALCZUK Jan  

 



7 

 

3. KRUK Alina  

 

4. MISIUK Albin  

 

          5. ONACIK Jerzy  

 

     Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej 

     i Przestrzennej 

1. BOROWSKI Andrzej 

(Przewodniczący)  

 

2. CAR Mikołaj 

 

 

3. CHILKIEWICZ Jerzy   

  

4. KIRYLUK Mikołaj  

5. PAC Jerzy 

 

 

6. TKACZUK Lucyna  

 

     Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

1. TYMIŃSKI  A. Grzegorz                      

(Przewodniczący) 

 

2. BAJENA Jerzy 

 

 

3. KORSZAK Alina  

 

 

4. ONACIK Jerzy 

 

 

5. PAC Jerzy 

 

 

 


